
PARGAS STAD 

RÅDET FÖR PERSONER MED FUNKTIONSNEDSÄTTNING 

Tid: torsdag 11.11.2021 kl.12.00 – 13.41 

Plats: Styrhytten, stadshuset 

 

 

Närvarande: Andersson Christian ordförande 
Bäckström Nina  vice ordförande 

  Henriksson Harold medlem 
  Karlsson Oskar  medlem   
  Lagerroos Bo  medlem 
  Lehtilä Elina  medlem 
  Lindblom Marianne medlem 
  Lindman-Korpi Regina medlem 
  Nordström Mats medlem 
  Knuts Åsa  sekreterare 
Extra:  Kjellman Anders Mats Nordströms handledare 
 
Frånvarande: Alstrand Ulla  medlem 
  Stolzmann Marianna medlem 
 
 
 
 
  § 1 Öppnande av mötet. 

Ordföranden öppnade mötet kl. 12.00. 
 

  § 2 Mötets laglighet och sammankallande. 
 Ordföranden konstaterade mötet vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 
 
  § 3 Rådet för personer med funktionsnedsättning 

Rådet består av ordförande Christian Andersson, viceordförande Nina Bäckström, Ulla Alstrand, 
Harold Henriksson, Oskar Karlsson, Bo Lagerroos, Elina Lehtilä, Marianne Lindblom, Regina 
Lindman-Korpi, Mats Nordström, Marianna Stolzmann. Åsa Knuts fungerar som rådets 
sekreterare. 
 
Rådets uppgifter. 
1. Ta initiativ till åtgärder som påverkar planering, beredning och uppföljning av kommunala 

verksamheter som är av betydelse för personer med funktionsnedsättning och för deras 
välfärd, hälsa, delaktighet, livsmiljö, rörlighet, möjligheter att klara av alldagliga funktioner 



eller som är viktiga med tanke på den service som personer med funktionsnedsättningar 
behöver. 

2. Utgöra sakkunnigorgan i frågor som gäller personer med funktionsnedsättning och ge 
utlåtanden till stadens övriga organ. Rådet ska höras i ärenden av särskild betydelse för dem 
med funktionsnedsättning innan ärendena går till beslutsfattande. 
 

Antal möten. 
6 möten planeras hållas under ett år 
 
Arvoden och ersättningar. 
80 € för protokollfört möte. Överskrids mötestiden med tre timmar höjs grundarvodet med 50 
%. Kilometerersättning för år 2021 är 44 cent/km och för medföljande person + 3 cent/km. 
 
Möteskallelse. 
Möteskallelsen skickas per mail. Papperskopia av möteskallelsen delas ut på mötet. 
 
Justering av protokoll. 
Protokollet justeras på nästa möte av ordföranden och sekreteraren. Protokollet skickas ut med 
nästa möteskallelse för genomgång. 

 
Mötesplats. 
Vi försöker hålla fysiska möten men om någon inte kan närvara eller p.g.a försämrat corona-läge 
kan man även delta på distans (Teams).  

 
  § 4 Rådets skrivelse till bygg- och miljönämnden angående generalplanen för Pargas centrum. 

Rådet diskuterade generalplanen och kom fram till att rådet inte denna gång ger något nytt 
utlåtande eftersom det från föregående förfrågan skett en så liten förändring. Ordföranden 
meddelar beslutet till bygg- och miljönämnden.  

 
  § 5 Tillgänglighetsärenden. 
 
 Fastigheten Bankgården:  

Utanför matrestaurangen har rampen bytts ut mot en terrass. Rådet konstaterade att nivå-
skillnaden både mellan trottoaren och terrassen och mellan terrassen och dörrtröskeln är ca 10 
cm, ramp saknas. Ordföranden föreslog att några medlemmar först skulle diskutera med 
disponenten och om ingen ändring sker skrivs en skrivelse till fastighetsbolaget. 
 
Mats Nordström meddelade att det inte finns någon ramp utanför Musikinstitutet Arkipelags 
ingång. Rådet bestämde sig för att kontakta fastighetsägaren. Sekreteraren kontrollerade huset 
på hemvägen och kunde konstatera att det nog på baksidan av huset finns en träramp. 
 
Regina Lindman-Korpi berättade om okunskapen hos företagarna angående servicehundar. Efter 
diskussion beslöt rådet att skriva en skrivelse som kommer att adresseras till stadens företagare 
så att de får mer vetskap om att det inte bara finns ledarhundar utan även andra skolade hundar 
t.ex medicinskt alarmerande som har samma rätt att vistas i affärer som ledarhundarna. 
 
 
 



  
 

  § 6 Övriga ärenden 
Mats Nordström meddelade att föreningen Steg för Steg gått en tillgänglighetsrunda i centrum 
av staden. Föreningen överväger att göra en ny runda och denna kunde t.ex göras gemensamt 
med rådet för personer med funktionsnedsättning.  
 
Finansministeriet och VANE ordnar 22-23.11 tillsammans ett webbseminarium för medlemmar i 
råden för personer med funktionsnedsättning. Sekreteraren skickar per mail information om 
seminariet till alla och den som vill delta kan anmäla sig via linken i mailet. 
 
Pargas stad ordnar 25.11 via Teams ett informationstillfälle gällande stadens åtgärdsprogram för 
de äldres boende i framtiden samt en workshop med samma tema i stadshuset 15.12. Rådets 
ordförande deltar i båda. 
 
Diplomutdelningen för årets tillgänglighetsgärning diskuterades. Medlemmarna får skicka 
förslag till sekreteraren. Eftersom nästa möte hålls i början av december är tiden knapp. 
Sekreteraren kontaktar Pargas Kungörelsers redaktör för att få publicitet för evenemanget. 
 
 

 § 7 Följande möte 
Följande möte hålls torsdag 2.12 kl. 12 i stadshuset. 

 

 

 

Pargas 11.11.2021 

 

________________________   _________________________ 

 Christian Andersson    Åsa Knuts 
 ordförande     sekreterare 
  

  

 

 

 

 

 

 



  
  

 
 

 
  


